
Učiteljstvo kranjskega učiteljskega 
drulštva pozivilja centralo UJU, da že 
končno seznani merodajne faktorje s so
cialno krivico z državnimi činovniki po
ročenih učiteljic, ki še vedno prejemajo 
polovično draginjsko doklado. in doseže, 
da se ta krivica takoj odstrani. 

Nato se je vršik živahna debata o 
tekočih važnih šolskih zadevah, nakar je 
tov. predsednik po izčrpanem dnevnem 
redu zaključil zborovanje. 

Iz naše stanovske 
organizacije. 

Gibanje okrajnih društev 
v Sloveniji. 

Poročila: 
+ UČITELJSKO DRUŠTVO ZA 

KRANJSKI ŠOLSKI OKRAJ je zborova
lo dne 4. oktobra t. 1. v Kranju. Pred
sednik tov. Fran Luznar pozdravi vse 
udeležence — navzočih je bilio 71 članov 
— predvsem nove člane, med njimi stro
kovne učitelje puškarske šole v Kranju 
ter tov. Janka Žirovnika, ki se je naselil 
v Kranju in ga naproša, da podpira dru
štvo s svojo bogato izkušnjo v njegovem 
delovanju. Nato poroča o tekočih zadevah 
ter priporoča posebno toplo podpiranje 
učiteljskega naraščaja, članstvo na bo
dri, da z mirno dosllednostjo vztraja pri 
svojih načelih. 

Z ozirom na nasilja, izvršena v zad
njem času v prosvetni upravi nad na
prednim učiteljstvom in z ozirom na pi
sanje »Slovenca«, ie sprejel občni zbor 
po tov. Stanku Završniku resolucije, ki 
so objavljene na drugem mestu. 

Predavanje. Tov. Valerija Ivančeva 
referira o temi »Rodoljubno in krepostno 

delovanje in življenje učiteljevo — naj
jačje vzgojno sredstvo«, tov. Lado čuk 
pa o temi »Kako prenesi v šdlo in življe
nje Stritarjev rek — Sveto služimo sveti 
domovini!« Tov. predsednik se zahvali 
v imenu zborovalcev obema poročeval
cema za njihova skrbno sestavljena re
ferata. 

Tov. nadzornik Vilko Rus prečita 
odlok prosvetnega oddeilka. s katerim iz
reka isti vsem poročevalcem zahvato za 
referate, sestavljene za okrajno učitelj
sko konferenco, ki se ni mogla vršiti in 
so se izdelki prečitali na pomladanskem, 
oziroma takratnem zborovanju. 

Kot delegat poroča o IV. pokrajinski 
učiteljski skupščini tov. R. Horvat ter 
poudarja, naj Jbi se čimprej ustanovila v 
društvu pedagoški krožek in odsek Š. O. 
ter pospeševalo med mladino in narodom 
antialkoholno gibanje. 

Sklene se. naj se predlože na pri
hodnjem zborovanju konkretni predlogi 
o ustanovitvi predlaganih odsekov, in 
sicer po sodnih okrajih. 

Tov. France Rant predlaga, naj se 
z ozirom na dejstvo, da je ostalo obljub
ljeno izplačilo polnih doklad z državnimi 
činovniki poročenim učiteljicam zopet 
samo v besedah, odpošfije centrali UJU 
sledeča resolucija: 


